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Dnr 13KS/0250 Kommunstyrelsen 2014-09-17 § 154 

Remiss angående undantag för kompletteringsåtgärder 
inom strandskydd 

 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen antar följande yttrande över remiss angående undantag för 

kompletteringsåtgärder inom strandskydd: 
 

Värmdö kommun vill inte föreslå Länsstyrelsen i Stockholms län att införa 

undantag för kompletteringsåtgärder enligt 7 kap 17 § punkt 1 i MB i 

ytterskärgården. Värmdö kommun vill ha ett fortsatt starkt strandskydd. Att 

införa undantaget enligt 7 kap 17 § MB punkten 1 också i ytterskärgården 

skulle innebära en uppluckring av strandskyddet inom Värmdö kommun även 

om möjligheten till den här typen av undantag finns beskriven i Miljöbalken. I 

en kommun med så starkt tryck på ny bebyggelse i strandnära områden som 

råder inom Värmdö kommun ska dispens ska sökas enligt Miljöbalken 7 kap 

18 § och dess underparagrafer utan undantag enligt 17 §.” 
 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen föreslår att undantag från kravet på dispens från bestämmelser 

om strandskydd ska gälla för kompletteringsåtgärder inom 15 meter från 

huvudbyggnad men inte närmre strandlinjen än 25 meter samt inom tomtplats. 

Undantaget föreslås gälla för länet utom för del av ytterskärgården. Med del av 

ytterskärgården avser länsstyrelsen här området öster om en linje dragen väster 

om kommunens större öar. Värmdö kommun anser att undantaget ska gälla 

inom hela kommunen. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Remiss angående undantag för kompletteringsåtgärder inom 

strandskydd, 2014-08-27. 

 
Yrkanden 

Malin Åberg-Aas (MP) och Filip Joelsson (MP) yrkar på att  

”Värmdö kommun har beretts tillfälle att senast den 1 oktober lämna 

synpunkter på länsstyrelsens förslag att undanta delar av kommunen från krav 

på strandskyddsdispens för vissa kompletteringsåtgärder. Värmdö kommun har 

följande synpunkter:  

 

Värmdö kommun vill inte föreslå Länsstyrelsen i Stockholms län att införa 

undantag för kompletteringsåtgärder enligt 7 kap 17 § punkt 1 i MB i 

ytterskärgården. Värmdö kommun vill ha ett fortsatt starkt strandskydd. Att 

införa undantaget enligt 7 kap 17 § MB punkten 1 också i ytterskärgården 

skulle innebära en uppluckring av strandskyddet inom Värmdö kommun även 

om möjligheten till den här typen av undantag finns beskriven i Miljöbalken. I 
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en kommun med så starkt tryck på ny bebyggelse i strandnära områden som 

råder inom Värmdö kommun ska dispens ska sökas enligt Miljöbalken 7 kap 

18 § och dess underparagrafer utan undantag enligt 17 §.” 

 

Socialdemokraterna yrkar bifall till Mp:s förslag till yttrande. 

 

Peter Frej (M), Stefan Dozzi (KD) och Anders Bergman (FP) yrkar bifall till 

kontorets förslag till yttrande. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om styrelsen beslutar att bifalla kontorets 

förslag till yttrande eller om styrelsen beslutar att bifalla MP:s och S förslag till 

yttrande. Ordföranden finner att styrelsen beslutar att bifall kontorets förslag 

till yttrande. 

 

Votering begärs. De som bifaller kontorets förslag till yttrande röstar ja, de som 

bifaller MP och S förslag till yttrande röstar nej. 

 

Peter Frej (M) – Ja, Deshira Flankör (M) – Ja, Anders Bergman (FP) – Ja, 

Stefan Dozzi (KD) – Ja och Monica Pettersson (M) – Ja. 

 

Filip Joelsson (MP) – Nej, Malin Åberg-Aas (MP) – Nej, Annika Andersson 

Ribbing (S) – Nej, Nils-Erik Särnbrink (S) – Nej, Sandro Wennberg (S) – Nej 

och Mikael Lindström (S) – Nej. 

 

Med 6 nej-röster mot 5 ja-röster beslutar styrelsen att bifalla MP och S förslag 

till yttrande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Moderaterna reserverar sig till förmån för följande yttrande: 

 

”Värmdö kommun anser att föreslaget är bra, men att det ska gälla inom hela 

kommunen utom inom områden med områdesskydd enligt miljöbalken där 

beslut fattas av länsstyrelsen. Värmdö kommun anser bland annat att det inte är 

berättigat att räkna de större öarna i kommunen till ytterskärgården i detta 

avseende. De är enligt översiktsplanen kärnöar till vilka utvecklingen i 

skärgården ska koncentreras. Begränsningarna i bestämmelsen, främst 

avståndet 25 meter till strandlinjen, ger möjlighet till fri passage och 

undvikande av exploatering i den känsliga strandzonen. Värmdö kommun 

anser att ett undantag för kravet på dispens för kompletteringsåtgärder inom 15 

meter från huvudbyggnad men inte närmre strandlinjen än 25 meter samt inom 

tomtplats är entydigt och underlättar hanteringen av strandskyddsärenden utan 

att äventyra strandskyddet. Genom att införa undantaget minska mängden 

ärenden radikalt, eftersom en stor andel av strandskyddsärendena gäller 

kompletteringsåtgärder inom tomtplats. Det är en fördel både för medborgarna 

och kommunen” 
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Folkpartiet lämnar följande protokollsanteckning: 

”Värmdö kommun anser att föreslaget är bra, men att det ska gälla inom hela 

kommunen utom inom områden med områdesskydd enligt miljöbalken där 

beslut fattas av länsstyrelsen. Värmdö kommun anser bland annat att det inte är 

berättigat att räkna de större öarna i kommunen till ytterskärgården i detta 

avseende. De är enligt översiktsplanen kärnöar till vilka utvecklingen i 

skärgården ska koncentreras. Begränsningarna i bestämmelsen, främst 

avståndet 25 meter till strandlinjen, ger möjlighet till fri passage och 

undvikande av exploatering i den känsliga strandzonen. Värmdö kommun 

anser att ett undantag för kravet på dispens för kompletteringsåtgärder inom 15 

meter från huvudbyggnad men inte närmre strandlinjen än 25 meter samt inom 

tomtplats är entydigt och underlättar hanteringen av strandskyddsärenden utan 

att äventyra strandskyddet. Genom att införa undantaget minska mängden 

ärenden radikalt, eftersom en stor andel av strandskyddsärendena gäller 

kompletteringsåtgärder inom tomtplats. Det är en fördel både för medborgarna 

och kommunen” 

 

Till protokollet antecknade ersättaren Mats Skoglund (V) att, i fall han haft 

rösträtt, skulle röstat på Miljöpartiets yrkande.  

 
Sändlista 
 

____________ 

  


